
شیخ یک ماه دور از میادین

دیاباته دربی را از دست داد
پرســپولیس در حالــی خــود را بــرای دربــی آمــاده می کنــد که شــیخ دیاباته 
مهاجــم اهــل مالــی این تیــم در جریــان دیــدار پرســپولیس برابر ســپاهان 
دچــار مصدومیــت شــد و پس از آن، بررســی های پزشــکی روی او آغاز شــد 
تــا میــزان دقیــق مصدومیتش مشــخص شــود. امــا دکتر حقیقت، پزشــک 
پرســپولیس دربــاره ایــن موضوع به ســایت این باشــگاه گفــت: »دیاباته در 

دیــدار مقابــل ســپاهان از ناحیــه چهارســر ران 
دچــار آســیب دیدگی شــد و فعــاً بایــد برنامــه 
کار  تــاش  کنــد.  دنبــال  را  خــود  اختصاصــی 
پزشــکی در جهــت به حداقــل رســاندن دوران 
بهبودی اســت تــا دیاباتــه در ســریع ترین زمان 
ممکن در اختیــار کادر فنی قرار بگیرد.« در این 
شرایط و به گزارش ایســنا مشخص شد دیاباته 
بایــد یک ماه از تمرینات گروهی دور باشــد و به 
ایــن ترتیــب نمی توانــد در دربی پیــش رو برای 
پرسپولیس بازی کند. موضوعی که برنامه های 
یحیی گل محمدی را که می خواســت تیمش را 
بــا 2 مهاجم برابر اســتقال به میدان بفرســتد، 
به هم ریخته اســت و حالا ممکن اســت دوباره 
ســروش رفیعــی در ترکیب اصلی سرخپوشــان 

پایتخــت قــرار بگیــرد. اما دیگــر بازیکن قرمزها که با مشــکل مواجه اســت، 
علیرضــا بیرانونــد دروازه بــان این تیم اســت که در جریان اولیــن دیدار تیم 
ملــی در جام جهانــی 2022 قطــر مقابــل انگلیــس، از ناحیــه بینــی دچــار 
شکســتگی شــد و به همین دلیل از بازی بیرون رفت و در بازی با ولز هم در 
ترکیب ایران قرار نداشت اما در بازی با امریکا دوباره در ترکیب قرار گرفت. 
بــا این حال، زمزمه هایــی مبنی بر اینکه او باید بینی خــود را جراحی کند به 
گوش می رســید و در صورتی که این کار را انجــام می داد، به احتمال فراوان 
دربــی 99 را از دســت مــی داد. او بــرای جراحی بینی درخواســت خــود را به 
مســئولان باشگاه ارائه داده بود اما این درخواست پذیرفته نشد و حضور در 
تمرینات ســنگین نشان داد که بیرانوند فعاً جراحی نخواهد کرد و جراحی 
خود را به زمان دیگری موکول کرده اســت. گفتنی اســت با نزدیک شــدن به 
آغاز ادامه رقابت های لیگ برتر، ایرانســل برای دومین ســال متوالی حامی 
رسمی پرسپولیس شد و قرارداد همکاری با حضور رضا درویش مدیرعامل 

باشگاه پرسپولیس و بیژن عباسی آرند مدیرعامل ایرانسل به امضا رسید.

حضور مدافع استقلال در دربی قطعی نیست
ابوالفضل جالی مدافع ملی پوش اســتقال که در جریان بازی تیم ملی 
مقابــل امریــکا در جام جهانــی 2022 قطر دچار مصدومیت شــد، پس از 
بازگشــت بــه ایران روند درمانــی خودش را در پیش گرفــت و پس از چند 
جلســه تمرین اختصاصی در نهایت از روز سه شــنبه در تمرینات گروهی 
آبی پوشان پایتخت شرکت کرد. با این حال و علیرغم حضور در تمرینات 
تیمــی، ایــن بازیکن همچنان درگیر مصدومیتی اســت که بــا خود از جام 
جهانی به یادگار آورده اســت. جالی اگر چه دیروز نیز در تمرینات تیمی 
حاضر شــد امــا در ادامه به تمرینــات فیزیوتراپی نیــز پرداخت. به همین 
خاطر کادرپزشکی استقال مشغول کار روی وضعیت جالی است و قرار 
اســت طی 48 ســاعت آینــده نظر قطعــی در خصوص اینکــه او می تواند 

مقابل پرسپولیس به میدان برود یا خیر را اعام کند.

اعتراف صهیونیست ها در جام بیست و یکم

 فلسطین برنده جام جهانی شد
جــام جهانــی 2022 قطــر بســتری برای حمایــت دوبــاره فوتبالدوســتان از 
مظلومیــت فلســطین در مقابــل اشــغالگران صهیونیســت شــد. از ابتدای 
آغــاز مســابقات جــام جهانــی بســیاری از تماشــاگران بــا طرد خبرنــگاران 
صهیونیست به نوعی به کل دنیا از انزجار عمومیشان نسبت به اشغالگران 
صحبــت کردند. نشــریه »هاآرتص« اســرائیل با اعتراف تلــخ در این زمینه 
نوشــت: »بــا چشم پوشــی از قهرمانی فرانســه یــا آرژانتین در جــام جهانی 
2022 قطــر بایــد اعتــراف کرد که در ایــن تورنمنت بزرگ فوتبالــی از ناحیه 
سیاسی عرب ها و فلسطینی ها بزرگترین برنده بودند. تماشاگران مسلمان 
و عــرب در مســابقات جام جهانی 2022 با برافراشــتن پرچم فلســطین در 

ورزشگاه ها نشان دادند فلسطین تیم سی و سوم جام جهانی است.«

قهرمانی تیم فوتسال ناشنوایان ایران در جام جهانی
تیم ملی فوتسال ناشنوایان کشورمان در فینال اولین دوره جام جهانی 
فوتسال زیر 21 سال 2022  در مالزی، به مصاف قزاقستان رفت و در پایان 
با یک گل حریف خود را شکست داد و بر سکوی قهرمانی ایستاد. مهدی 
کرمعلی )دروازه بان و کاپیتان(، محمدحســن عبداللهی، مسعود برناک، 

و  ابراهیمــی  ابوالفضــل 
علیرضا نصیــری نژاد به 
عنــوان ترکیــب اصلی در 
این بازی به میدان رفتند 
و گل ایران توســط سجاد 
 23 دقیقــه  در  ندیمــی 
بــه ثمــر رســید. در دیدار 

رده بندی تیم ازبکســتان 11-6 مقابل تیم میزبان پیروز شــد و مقام ســوم 
را به دست آورد.

ژه
وی

 شنبه 26 آذر 1401 
 سال بیست و هشتم

 شماره 8080

http://irannewspaper.ir
editorial@irannewspaper.ir جام جهانی قطر 2022ورزشی

ها
بی 

خا
سر

ب
زتا

با
ش

ار
گز

از  یکــی  کــه  منصــوری  محمدرضــا 
کمک های علیرضــا فغانی در جام جهانی 
2022 بود، در مورد اشــتباه فغانی در بازی 
پرتغــال و اروگوئــه و اینکه آیــا خبر برخورد 
بشــدت بد پیرلوئیجــی کولینا رئیس کمیته 
داوران فیفــا بــا داوران VAR صحت دارد، 
گفت: »من اندازه بشــدت بــد را نمی دانم 
امــا وقتــی بهتریــن تکنولــوژی هــم وجــود 
داشــته باشــد، بازهم نیروی انسانی باید از 
آن استفاده کند. جلسه ای در قطر داشتیم 
و فشــارهایی هــم بــود. فغانــی صحنــه را 
کامل دید و باید به آن سیســتم اعام کنیم 
صحنــه را دیــدم یــا ندیــدم.VAR   همه را 
بررســی می کند، اما وقتــی داور اعام کرده 
مــن دیــدم تــوپ در شــرایطی کــه دســت 
تکیــه گاه آن بــوده به دســت برخــورد کرده 
و هند نیســت، توضیحــات خودش را داد و 
عبــدالله، کمــک داور ویدیویــی قطری هم 
ایــن تصمیــم را تأییــد کــرد. تــوپ ســمت 

مخالــف من رفــت و در ادامه کرنر شــد. ما 
گفتیــم بــازی را ســریع تر شــروع کننــد زیرا 
پرتغــال تــا دقیقــه 89 یــک بــر صفــر جلو 
ناگهــان  زدن،  کرنــر  فاصلــه  آن  در  بــود. 
اعــام کردنــد بازی را نگــه دارید زیــرا نظر 
اســت.  بــود     50-50 وی.ای.آر  داوران   
بایــد صحنــه را مجــدد ببینید. کمــک داور 
را  فغانــی  تصمیــم  هــم   VAR مراکشــی 
تأیید کــرد امــا کمــک داوران ویدیویی نظر 
متفاوتــی داشــتند. فغانــی نتوانســت اتاق 
را کنتــرل کنــد. همان گونــه کــه داور درون 
بگیــرد،  را  نهایــی  تصمیــم  بایــد  زمیــن 
VAR  هــم بایــد تصمیم گیری کنــد اما در 
نهایــت تصمیم گیری نهایی با داور اســت. 
مثــل  دیدیــم  جام جهانــی  در  متأســفانه 
بــازی ما و چنــد بازی دیگــر، اتفاقاتی افتاد 
کــه مــن آن را به پــای نوپا بــودن تکنولوژی 
می گذارم که ســبب تأخیــر در بازی یا حتی 
شــادی تیم ها می شــود. در مورد هند هنوز 

بــه جمع بندی نرســیده ایم و همچنان این 
مسائل ادامه دارد.«

او در مــورد مبلغی که فیفا برایشــان در 
نظر گرفته اســت، در برنامه »جام« چنین 
توضیح داد: »مــا هنوز از جام جهانی قبلی 
دریافتــی نداشــته ایم. ایــن موضــوع نیز به 
دلیــل تحریم هــای سیســتم بانکی اســت. 
ارقام هم در این حد نیست. از جام جهانی 
قبلــی، دیگــر بــه ایــن صــورت نیســت کــه 
ورودی داده و بگوینــد بابــت هر روز اقامت 
فــان مبلــغ را می گیریــد، بلکــه برمبنــای 
بازی است. در جام جهانی قبلی که 4 بازی 
ســوت زدیم هم بــه این مبلغ مطرح شــده 
نرسیدیم. اکنون که فقط 2 بازی را قضاوت 

کرده ایم.«
منصــوری در مــورد اینکــه آیــا آنهــا نیز 
قرار اســت مانند بازیکنان تیم ملی پاداش 
بگیرنــد، عنــوان کــرد:» از سیســتم ورزش 
و  قبلــی  جام جهانــی  بــرای  دارم.  گایــه 

المپیــک ریو به پاداش ما اعتراض شــد اما 
در شــرایطی کــه نظام پرداخــت پاداش ها 
مشخص شده و حتی به صورت مثال برای 
یــک کمک داور که به قله دماوند و هیمالیا 
صعود می کند پاداش مشــخص اســت، ما 
هیچ نداریم و پاداش فقط ســکویی اســت. 
پــاداش  هــم  بــرای مربیــان  زمــان  آن  در 
نداشــتیم و درســت نبــود کــه مربــی یــک 
قهرمــان کشــتی گیر یــا تکوانــدوکار پاداش 
نداشــته باشــد. تــا الان کــه بــرای داوری ها 
پاداشــی نبوده اما امیدواریم بــرای داوران 
فوتبال یا هر رشته دیگری پرداخت پاداش 
نظام منــد شــود زیرا آنها نیز تــاش کرده و 
زحمــت می کشــند. در دوره قبلی ریاســت 
تــاج و دبیرکلــی ســاکت، محبــت کــرده و 
ماننــد بازیکنــان تیم ملــی بــه مــا پــاداش 
دادنــد. اکنون هم این موضوع اعام شــده 
و با ما در تماس بوده و لطف داشــته اند اما 

تاکنون مبلغی پرداخت نشده است.«

نظر داوران   VAR-۵۰-۵۰ بود

منصوری: فغانی آن صحنه را دید و گفت هَند نیست

داور لهستانی فینال جام جهانی را قضاوت می  کند
مارسینیاک: برای رسیدن به این نقطه مجبور بودم فداکاری کنم

شــیمون مارســینیاک داور لهســتانی ۴1 ســاله قضاوت فینال بین تیم ملی 
آرژانتیــن و فرانســه در جــام جهانــی 2022 قطــر را برعهده خواهد داشــت و با 
برعهــده گرفتــن قضــاوت بــازی سرنوشت ســاز جــام جهانــی خــودش را مثل 
قهرمان توصیف کرد. او درباره حضور در این دیدار گفت: »فوق العاده به نظر 
می  رسد. وقتی جوان بودم، به عنوان یک فوتبالیست جوان رؤیای بازی در یک 
فینال را داشــتم و اکنون باید در فینال به عنوان داور کار کنم. من برای رســیدن 
بــه این نقطــه از زندگی ام مجبــور بودم کار کنــم، فداکاری کنم و بســیار منظم 
باشــم. باید از پاول سوکلنیکی و توماش لیستکیویچ دستیارانم و بسیاری دیگر 
بــرای تحقق رؤیاهایمان تشــکر کنم. همچنین از خانواده ها و دوســتان مان که 
شــاهد این اتفاق هســتند نیز تشــکر می کنــم.« او ادامــه داد: »مــن انتظار یک 
بــازی عالــی را دارم. آرژانتیــن و فرانســه نام های بــزرگ و بازیکنانــی دارند که 

قادر به انجام کارهای فوق العاده در هر زمان 
هســتند. به همین دلیل اســت که من باید 

در هر ثانیه از بازی بســیار متمرکز باشــم. 
شــما نمی توانیــد در ایــن دیــدار تمرکــز 
خــود را از دســت بدهیــد. مــن در بــازی 

آرژانتیــن مقابل اســترالیا در مرحله یک 
هشتم نهایی و فرانســه مقابل دانمارک 

در مرحله گروهی حضور داشــتم. ما 
تیم ها را می شناسیم و آنها نیز ما را 

می  شناسند.«

کسی لطفاً جای من صحبت نکند

نکونام: پیشنهاد رسمی برای هدایت تیم ملی نداشتم
جواد نکونام سرمربی فولاد، در حاشیه 
تمرین دیروز این تیم، درباره شــرایط 
سرخپوشــان اهــوازی بــه ایســنا گفت: 
تمرینــات مان را بعد از اســتراحتی که 
برای تیم در نظر گرفته بودیم، شــروع 
کردیــم. امــا واقعیــت ایــن اســت اگــر 
تعطیات لیگ به ســودها تیم ها شــد 
این تعطیات برای ما خیلی حواشــی 
غیبــت  آورد.  وجــود  بــه  مشــکات  و 
برخــی بازیکنان به ما ضربــه زد و من 
واقعــاً از ایــن موضوع گایه داشــتم و 
ایــن موضــوع را هــم اعــام کــردم اما 
اردوی امارات خیلــی به ما کمک کرد 
و شرایط تیم مان خوب باشد و 2 بازی 
دوستانه فوق العاده خوب و قوی با دو 
تیم خوب امارات داشتیم. خدا را شکر 
شــرایط تیم ما بعد از ایــن اردو خوب 
است ولی کماکان با مشکل بازیکنانی 
که کنارمان نبوده اند و در اردوی دوبی 
غیبت داشته اند، مواجه هستیم و این 

مشکل حل نشده است.«
کاپیتــان اســبق تیــم ملی در پاســخ 
به این ســؤال که با توجــه به ناکامی 
ایــران در جــام جهانــی از الان بایــد 

چه برنامه ای داشــته باشیم تا در 
جام ملت هــای آســیا نتیجه 

پاســخ  چنیــن  بگیریــم، 
تیــم  »دربــاره  داد: 

صحبتی  هیــچ  ملــی 
درســت  و  نــدارم 
هــم نیســت در ایــن 
کنم.  صحبت  زمینه 
تیــم ملی  امیــدوارم 

ایران موفق باشد.«
ایــن حــال، نکونام  با 
در پاسخ به این سؤال 
کــه زمانــی کــه شــما 
گزینــه هدایــت تیــم 
ملی شدید، خیلی ها 
کــه  بودنــد  معتقــد 

ایــن مهــم باعــث برهــم 
شــما  تمرکــز  خــوردن 
عملکــرد  روی  تأثیــر  و 
فولاد شــد، عنــوان کرد: 
»کســی لطفاً جــای من 
در ایــن زمینــه صحبــت 
نکند. زیرا اولًا پیشــنهادی 
به دســت من نرسیده و اصاً 
هیــچ  فوتبــال  فدراســیون 
برنامــه ای بــه من نــداده 
اولــی  دفعــه  و  اســت 
کــه صحبــت شــد،  هــم 
نبــود  برنامــه ای  هیــچ 
قاطعیــت  بخواهــد  کــه 
داشــته باشــد و الان هم 
به همین صورت اســت. 
دوســتان  متأســفانه 
صحبت هایی  بیخــودی 
کــه  می دهنــد  انجــام 
تیــم ملــی  بــه  نکونــام 

بــرود یــا نرود کــه باید بگویم کســی به 
مــن پیشــنهادی نــداده و صحبتی هم 
نکرده اســت. هــر زمان اتفاقــی افتاد، 
خودم رســماً در خصوص آن صحبت 
باشــگاه  باشــد،  لازم  اگــر  و  می کنــم 
بیانیــه ای بدهــد بــا هماهنگــی انجام 
می دهیــم و اگــر نیــاز به جواب باشــد، 

می دهیم.«
او یــادآور شــد: »یــک ســری دوســتان 
صحبت هایــی در ایــن زمینــه می کنند 
کــه اصاً نــه نیاز بــه تکذیب اســت نه 
نیــاز بــه صحبت، زیــرا پیشــنهادی که 
رســمی باشــد، وجود نداشــته اســت و 
کســی بــا مــن صحبت نکــرده اســت. 
تیم ملی کشــورمان اســت و مسئولان 
باید تصمیم بگیرند و آرزوی هر کسی 
اســت که پیراهن تیم ملی را بپوشد یا 
مربی تیم ملی شود اما وقتی صحبتی 
صحبت هــای  یکســری  نبایــد  نشــده، 

بیخودی و بی جهت داشته باشیم.«

شرایط برگزاری دربی در حضور تماشاگران
ســهیل مهدی، مســئول برگزاری مســابقات ســازمان لیگ در گفت وگوی 
تلفنــی بــا برنامــه »ورزشــگاه« دربــاره تغییــر ســاعت دربــی 99 در هفتــه 
دوازدهم لیگ برتر، گفت: »اگر امکان حضور تماشــاگران در دربی فراهم 
شــود، به ســمت زودتر برگزار شــدن بازی خواهیم رفت. ایــده آل این بود 
بازی در ســاعت 15 برگزار شــود اما اگر بازی بدون تماشــاگر باشــد و چون 
وســط هفتــه اســت، خیلی ها از دیــدن دربی محــروم خواهند شــد.« او در 
مورد اینکه چه زمانی تکلیف حضور تماشاگران در دربی مشخص خواهد 
شــد، اعام کرد: »تا یکشنبه صبح مشخص می شود.« مهدی در رابطه با 

بحث آلودگــی هوا یادآور 
ایــن  در  شد:»همیشــه 
فصل با خطر آلودگی هوا 
روبــه رو هســتیم و میزان 
آلودگــی هــوا می تواند در 
حضــور یــا عــدم حضــور 
تماشــاگران در ایــن بازی 
او  باشــد.«  تأثیرگــذار 
همچنین درباره برگزاری 
جــام  مســابقات  زمــان 

حذفــی هم توضیح داد: »باتوجه به تعطیلــی لیگ به دلیل جام جهانی، 
دیگــر تعطیلی نداریم و پس از پایــان هفته پانزدهم لیگ برتر، بافاصله 
پنجره نقل وانتقالات باز می شــود. در این زمان تا هفته شانزدهم احتمالًا 

بازی های جام حذفی برگزار شود.«

 

گروه ورزشــی/ پس از ناکامی حذف تیم 
ملی فوتبال کشورمان در مسابقات جام 
جهانی 2022 قطر، کارشناســان بسیاری 
بــه بررســی ایــن موضــوع پرداختنــد در 
این بیــن همه منتظر واکنش مســئولان 
فدراســیون بودنــد کــه البتــه مســئولان 
ترجیح دادند در آن مقطع سکوت کنند. 
حــالا پــس از گذشــت حــدود 3 هفته از 
حذف تیم ملی از مرحله گروهی برخی 
از مســئولان بــا حضــور در برنامه هــای 
ورزشــی به اظهار نظــر در این خصوص 
پرداختنــد. دیــروز مهــدی محمــد نبی، 
نایب رئیس فدراسیون فوتبال با حضور 
در برنامــه »ورزشــگاه« اظهار کــرد: »در 
تیم ملی دو دســتگی بود که استارت آن 
در قطــر و بازی با الجزایر زده شــد. حتی 
پــس از پایان نیمــه اول بازی بــا الجزایر 
بازیکنان نمی خواســتند به زمین بروند. 
ایــن بیــن در مســابقات دیگــر هــم  در 
چالش هایی وجود داشت که فدراسیون 
با آن دست به گریبان بود.   نایب رئیس 
فدراسیون فوتبال در خصوص بازگشت 
کی روش به تیم ملــی گفت: » کی روش 
از تیم ملی شــناخت خوبی داشــت و ما 
زمان نداشــتیم تا مربی بدون شــناخت 
بیاوریــم. کار بســیار خوبــی کــه در دوره 
مدیریت قبلی شــده بــود اردوی اتریش 
بود که در آنجا با ســنگال و اروگوئه بازی 
کردیــم.« او افزود:  »برخــی از بی خردان 
متعــددی  سمپاشــی های  مغرضــان  و 
داشــتند و حتــی درصــدد بودنــد اردوی 
و  کننــد  تخریــب  به گونــه ای  را  اتریــش 
تیــم ملــی را وارد چالش جــدی کنند که 
خوشــبختانه موفــق نشــدند. البته بعد 
از اردوی اتریــش هــم تــاش کردنــد از 
مکاتباتی که با ســازمان های غیررسمی 
و بیگانه با فیفا داشتند دنبال این بودند 
حتــی تیــم ملــی بــه جام جهانی نــرود. 
اردوی  در  کــه  بــود  چالش هایــی  اینهــا 
اتریــش داشــتیم. حقیقتــاً گــروه B یکی 
جام جهانــی  گروه هــای  ســخت ترین  از 
بــود.« نایــب رئیــس فدراســیون فوتبال 
در ادامــه بــه بــرد 2-0 تیم ملــی مقابل 
ولــز در جام جهانی اشــاره کــرد و گفت: 
»برای جام جهانی یک فرصت 60 روزه 
داشــتیم و با وجود چالش هــای متعدد 
توانســتیم فضای تیم ملی را به گونه ای 

آماده کنیم که عادی ســازی انجام شــود 
و نتیجــه آن موفقیــت تیم ملــی مقابل 
ولــز بــود. مــن خیلــی فنــی نیســتم امــا 
دیــدار ملی ما با ولز بویــژه در نیمه دوم 
به اذعان تمامی جامعه ورزش و کشــور 
دیــدار متفاوتی بود که در 30 ســال اخیر 
از تیم ملی شاهد نبودیم. به نظرم بازی 
با انگلیس اصاً فنی نبود و این طبیعی 
بــود آنها به دلیل ســطح فنی بهتری که 
داشــتند ایــن اتفــاق افتــاد که تیــم ملی 

نتیجه را واگذار کرد.«
ë  دیگــر هفتــه  دو  کــی روش  تکلیــف 

مشخص می شود
اســاس  بــر  اینکــه  مــورد  در  نبــی 
ادامــه  مخالــف  مــردم  نظرســنجی ها، 
همــکاری بــا کی روش هســتند امــا گفته 
می شــود خــود نبــی در کنــار چنــد عضو 
هیــأت رئیســه عاقــه بــه همــکاری بــا 
کــی روش دارد، افــزود:  »مــن انفــرادی 
تصمیــم نمی گیــرم« قــرارداد کی روش 
تا پایــان جام جهانی بود. هر مربی بیاید 
قــراردادش قاعدتاً تا پایان جام ملت ها 
اســت و بیشتر نیست. کی روش صاحب 
کتاب و روش اســت. باید در بخش های 
مختلف از او استفاده کنیم این پیشنهاد 
باید در هیأت رئیســه توســط تاج مطرح 
شــود. هیأت رئیســه فدراســیون فوتبال 
ظــرف دو هفته آینده برای رســیدگی به 
وضعیــت تیم ملی و انتخاب ســرمربی 

جلسه ای تشکیل خواهد داد.«
نایب رئیــس فدراســیون فوتبــال در 
خصــوص اســتفاده از مربیــان داخلــی 
ســابقه  کــه  ببینیــم  »بایــد  کــرد:  بیــان 
تاریخــی فوتبــال مــا چــه می گویــد؟ مــا 
حتــی به مربیــان وطنــی خودمــان هم 
رحــم نکردیــم. بایــد تیــم ملــی را بــه 
سمت ثبات ببریم. در تیم ملی فوتبال 
پشتوانه سازی نکردیم در حالی که برای 
بهتر شــدن و شاداب  تر شدن فوتبالمان 
باید پشتوانه ســازی کنیم. باید تیم ملی 

زیر 23 سال ما تشکیل شود.«
در  صحبت هایــی  ایــن  از  پیــش 
خصوص حضــور مهدی تاج با کارلوس 
کی روش در قطر و تماشــای بازی فینال 
و رده بندی جام جهانی مطرح شد که او 
در این خصوص بیان کرد: »تاج به دلیل 
هفته حســاس فوتبال ایران و شرکت در 

جلســات پیش دربی به ایران بازگشــت. 
کی روش هم به قطر نرفته است.«

نبــی در ادامــه در خصوص مســائل 
دیگــر صحبــت کــرد و در مــورد بحــث 
مجوز حرفه ای باشگاه های فوتبال ایران 
ایــراد کتبــاً در فدراســیون  افــزود: »86 
قبلی اعام شــده اســت. کمیتــه صدور 
مجــوز حرفــه ای AFC ایــراد گرفته بود. 
صــاف  را  بدهی شــان  بایــد  باشــگاه ها 
کنند و یکســری پرونده در کمیته تعیین 
وضعیــت، فیفــا و AFC دارنــد کــه باید 

آنهــا را حــل کننــد. اصــاً کمیتــه صدور 
مجــوز حرفه ای هــم از تعلیــق دربیاید 
اگــر اســناد کامــل نشــود چــه کار کنیم؟ 
باشــگاه ها بــرای رفــع ایــرادات تــا نیمه 
فروردیــن مهلــت دارنــد.« او در مــورد 
اینکــه VAR از چــه زمانــی در فوتبال ما 
خواهــد بود، عنوان کرد: »VAR هنوز به 

قرارداد نرسیده است.«
ë  و حقــوق  دریافــت  بــدون  کــی روش 

پاداش از ایران رفت
آقاجانیــان،  مــارکار  ایــن  بــر  عــاوه 

مربــی تیم ملــی فوتبال کشــورمان هم 
در خصــوص تیم ملی اظهار کرد: »یک 
هفتــه قبــل از شــروع جــام جهانی قطر 
همــه بازیکنــان به مــا اضافه شــدند اما 
فرق ما با تیم های دیگر این بود که اکثر 
بازیکنان تیم های دیگر هر ۴، ۵ یا شش 
روز بــازی می کردنــد. درحالی کــه بجــز 
۶-۵ نفــر بیشــتر بازیکنان مــا تعویضی 
بودنــد و از لحــاظ بدنــی شــرایط خوبی 

نداشتند.«
در  کــی روش  ایرانــی  دســتیار  تنهــا 

خصــوص بــازی بــا انگلیــس و امریــکا 
گفــت: »در آن بازی بچه ها تمرکز کامل 
نداشــتند. اختاف ما با انگلیس شــش 
گل نیست و 10 بار دیگر هم بازی کنیم، 
این اتفاق نمی افتد اما برخی مشکات 
ســبب شــد بچه ها تمرکز کامل نداشته 
باشــند امــا اینکــه پــس از نتیجه شــش 
بــر دو، یــک مربــی در چهــار روز تیــم را 
بازگردانــد، کار هــر مربی ای نیســت اما 
کــی روش باخــت را بــه گــردن گرفــت و 
توانســت ایــن کار را بکنــد. در بــازی بــا 
امریکا ما برای مســاوی بــه زمین نرفته 
بودیــم. بــه نظــرات و نقد افــرادی مثل 
چراغپــور، محصــص و مربیــان کارنامه 
دار کــه واقعاً کارشــناس هســتند، واقعاً 
اســتفاده  آن  از  و  می گــذارم  احتــرام 
ایــن  اصــاً  دوســتان  برخــی  می کنــم. 
ســطح را ندیــده و اظهارنظــر می کننــد 
ولی واقعیت این اســت با جســارت، دو 
مهاجم و 2-۴-۴ بازی را شــروع کردیم. 
دو  طارمــی  مهــدی  و  آزمــون  ســردار 

مهاجم ما بودند.«
»ورزش  برنامــه  در  آقاجانیــان 
آیــا راهبــرد  اینکــه  و مــردم« در مــورد 
جام جهانــی  در  ملــی  تیــم  فنــی  کادر 
داشــت:  اظهــار  بــود،  گــروه  از  صعــود 
»100درصــد همیــن بــود. خودمان هم 
ناراحت هســتیم. می  دانیــم برای همه 
فوتبال دوستان سخت است حالا حالاها 
افســوس می خوریم. با تمام مشــکات 
صعــود خیلــی در دســترس بــود. دوره 
قبــل با 4 امتیاز صعــود نکردیم اما این 
دوره می توانســتیم بــا 4 امتیــاز صعــود 
کنیم.«ســاعاتی پیش از برگــزاری بازی 
با انگلیــس ترکیب تیم ملی کشــورمان 
لــو رفــت و در آن زمــان حتــی کی روش 
هــم به این موضــوع واکنش نشــان داد 
و حــالا مربی تیم ملــی دراین خصوص 
یــک  کــرد:  »همیشــه ســر زمــان  بیــان 
ســاعت و 30 دقیقه و 30 ثانیه لیست را 
بیرون می دهیم. بافاصله بعد از اینکه 
لیست آنها را می بینیم می رویم ارزیابی 
می کنیم که چه سیســتم و روشی دارند. 
جابه جایی هایشان نسبت به بازی قبلی 
چه بوده است. هر کسی این کار را انجام 
داده بچگــی کــرده و کار خیلــی زشــتی 

انجام داده است.«

تاج با مرد پرتغالی در قطر دیدار نمی کند اما احتمال ادامه همکاری زیاد است

نبی: باید در بخش های مختلف از کی روش استفاده کنیم

ش
بر

پــس از حذف تیــم ملی مســائلی در خصوص اینکه 
کارلــوس کــی روش 40 هــزار دلار از فدراســیون گرفتــه 
است، مطرح شــد که آقاجانیان در این خصوص اظهار 
داشــت: »تــا جایی که می دانم کــی روش بدون دریافت 
حقــوق و پاداش خود از ایران رفته اســت و 40 هزار دلار 
نگرفته است. بیخود جوسازی و تسویه حساب شخصی 
نکنیــم. اگــر می خواهید نقــد کنید مثل مربیــان کارنامه 
دار نقــد فنــی و فوتبالی کنید. شــاید خــود کی روش هم 
راضی نباشــد ولــی می دانم که این پول ها را هم بیشــتر 
صــرف خیریه می کنــد. او پیش از جــام جهانی 201۴ به 
مؤسســه »بهشت امام رضا« کمک می کرد. قبل از جام 
جهانــی هم به این خیریه رفتیم. می توانید ســؤال کنید 

که کی روش چه خدماتی کرده اســت. یک آدم خارجی 
ایــن کارها را می کند و چنین حرف هایی می زنند که پول 

و پاداشش را گرفت و رفت. اصاً این طور نیست.«
تنها مربی ایرانی تیم ملی فوتبال کشورمان در ادامه 
پرداخت پــاداش و حواله خودرو بــه بازیکنان تیم ملی 
را تأییــد کــرد و گفت: »حواله خودرو قولــی بود که زمان 
صعــود تیم ملی به جام جهانی به بازیکنان داده شــده 
بــود. طبیعتاً کادر و بازیکنانی کــه آن موقع در تیم ملی 
بودنــد این حواله را گرفتند. حتی کســانی هم که در این 
اردو در جام جهانــی با ایران نبودند اما زمان صعود به 
جام جهانی در تیم ملی بودند آن را دریافت می کنند.«

افشاگری مربی تیم ملی از حقوق و پاداش های کی روش

پرداخت حواله خودرو به بازیکنان تیم ملی تأیید شد


